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رئیس شورای روابط خارجی در پاسخ به اظهارات غیراصولی وزیر خارجه دولت ترامپ: برجام
تعهدی بینالمللی و غیرقابل بازنگری است

رئیس شورای روابط خارجی گفت: برجام، با گذشت یک سال از اجرای آن، قطعا بادستاوردهایی همراه بوده و گشایش

های زیادی برای ایران داشته است.

رئیس شورای روابط خارجی گفت: برجام، با گذشت یک سال از اجرای آن، قطعا بادستاوردهایی همراه بوده و گشایش های
زیادی برای ایران داشته است.

به گزارش ایرنا کمال خرازی در جمع خبرنگاران در حاشیه ختم پدر حمید رضا آصفی سخنگوی پیشین وزارت امور خارجه افزود:
در موضوع برجام بیشترین مشکلات در حوزه بانکی و نقل و انتقال مالی است که هنوز کاملا محقق نشده است.

وی در پاسخ به این سئوال که آیا این مشکل ناشی از مشکلات حقوقی متن برجام است؟ ادامه داد: برجام از نظر حقوقی
مشکلی ندارد، اما آمریکا با توجه به نفوذی که بر روی بانکهای اروپایی دارد، آنها روابط خود را با آمریکا در نظر میگیرند و

طبیعتا تا آمریکا چراغ سبز نشان ندهد آنها معاملات خود را با ایران شروع نمیکنند .
رئیس شورای روابط خارجی در باره اظهارات وزیر خارجه پیشنهادی ترامپ مبنی بر بازبینی برجام گفت: برجام قابل بازنگری

نیست؛ برجام تعهدی است
بین المللی و نوشته شده است که قابل بازنگری نیست.

قائم مقام وزیر امور خارجه هم با اشاره به این که برجام یکی از باشکوهترین و افتخارآمیزترین توافقاتی است که بین کشوردر
حال توسعه و همه قدرت های جهانی انجام شده است ، گفت: برجام فقط بین ایران وامریکا نیست که یک طرف بخواهد

درباره آن تصمیم بگیرد.
مرتضی سرمدی گفت: این توافق بین ایران و شش کشور است و مجموعه اتحادیه اروپا و سازمان ملل هم این توافق را مورد
تائید قرار دادهاند.بنابراین تکرار این مساله از سوی برخی شخصیتها و مقامات آمریکایی جایگاهی ندارد و این دیدگاه از هیچ
نوع حمایت و مشروعیت بینالمللی برخوردار نیست و مطمئن هستم این افراد وقتی در قدرت قرار گیرند هیچ چارهای ندارند

جز این که با واقعیتها کنار بیایند و تلاششا ن را بر اجرای هر چه بهتر، صحیحتر و سریعتر برجام متمرکز خواهند کرد.
قائم مقام وزیر امور خارجه اظهارداشت: در توافق هستهای اصلیترین خواست های ایران از جمله موضوع حق دستیابی به
انرژی هستهای بوده است و سرمایهگذاریهایی که در این مدت انجام شد تامین شده است .سرمدی ادامه داد: در برجام

توانستیم تحریمها را رفع کنیم و در همه حوزههایی که تحریم به شدت علیه ایران اعمال میشد تحریمها رفع شده است.
وی اضافه کرد: البته در حوزه بانکی همچنان بعضی مشکلات وجود دارد که به تدریج شاهد رفع آنها هستیم و امیدواریم به

تدریج آن میزان بدعهدی که از آمریکا دیده میشود تمام شود و به بیفایده بودن این تلاشها برسند و آن را کنار بگذارند.
۱۳۰ تن اورانیوم خریداری شده به زودی وارد ایران میشود

سخنگوی سازمان انرژی اتمی با اشاره به اینکه «به زودی ۱۳۰تن اورانیوم خریداری شده وارد ایران میشود گفت: آمریکاییها
در نشست برجام متعهد شدند از آثار تمدید تحریمهای ۱۰ ساله علیه ایران(ISA) جلوگیری کنند.

به گزارش ایسنا بهروز کمالوندی در مصاحبه با صداوسیمابه نشست اخیرکمیسیون برجام دروین اشاره و تصریح کرد: در این
نشست، موضوع اعتراض ایران به نقض برجام به دنبال تمدید تحریم های ضد ایرانی در کنگره و سنای آمریکا مطرح شد و بقیه
کشورها به نوعی با نگرانی ما همراه بودند. در نشست کمیسیون مشترک تاکید شد که اگر آثار این تحریم ها بخواهد اجرایی
شود قطعا نقض فاحش برجام انجام گرفته است. در این نشست مسئولان آمریکایی به دیگر اعضای این کمیسیون نیز قول

دادند که قطعا آثار تمدید ایسا در عرصه عمل وجود نخواهد داشت.
وی همچنین درباره انتشار برخی خبرها مبنی بر اینکه امریکایی ها نقض برجام را نپذیرفتند، اظهار داشت: اجازه دهید جزئیات
را افرادی که در جلسه حضور داشتند به ویژه آقای عراقچی مطرح کنند. نکته مهم این است که در موضوعات حقوقی معمولاً
تفاوت دیدگاه میان افراد مختلف وجود دارد. در این مورد خاص دیدگاه ما به طور قطع، نقض برجام است زیرا تاریخ پایان
قانون ایسا مشخص بود که ۳۱ دسامبر ۲۰۱۶ تعیین شده است و وقتی به مدت ۱۰ سال تمدید می شود حداقل به لحاظ شکلی

نقض تلقی می شود. البته آثار این قانون مهمتر نیز هست و نکته مهم این است که امریکایی ها
تعهد دادند که به هیچ عنوان آثاری نخواهد داشت و وقتی آثاری ندارد گو اینکه وجود ندارد. با این حال باید دید که در یک
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هفته آینده هیات حاکمه جدید امریکا نحوه برخوردش با موضوعات چگونه خواهد بود و آیا آنان به تعهد دولت امریکا متعهد
می مانند یاخیروبراساس آن قطعاً تصمیم گرفته خواهد شد ،اما نکته مهم موضوع آثار تمدید قانون تحریم های ایران است که
علی القاعده قرار نیست هیچ آثاری داشته باشد. از دید ما این موضوع قطعاً نقض برجام هست همچنانکه از دید برخی اعضای

۱+۵ نیز همانطور است گرچه ممکن است همه همراه نباشند.
معاون امور بین الملل و سخنگوی سازمان انرژی اتمی همچنین اعلام کرد: با موافقت اعضای کمیسیون مشترک برجام معادل
۱۳۰ تن اورانیوم به زودی وارد کشور میشود. این یکی از گام های بسیار خوب است که برداشته شد و اعضای کمیسیون
مشترک برجام با درخواست خرید کشورمان معادل ۱۳۰ تن اورانیوم موافقت کردند. پیشتر هم حدود ۲۲۰ تن از این مواد وارد
کرده بودیم که در مجموع از پس از توافق هسته ای تاکنون حدود ۳۵۰ تن از این مواد دراختیار داریم که با توجه به اینکه ذخایر
بسیار خوبی محسوب می شود، ما را در موقعیت بسیار خوبی قرار می دهد. البته برای صنعتی شدن نیاز به منابع بیشتری داریم
به همین علت هم در داخل کشور کار اکتشاف و استخراج را با اولویت پیگیری می کنیم. از طرف دیگر به بازارهای دنیا نیز توجه
داریم که اکنون فضا باز شده و این نخستین بار است که کانال خرید با تأمین این میزان نسبتاً زیاد از اورانیوم برای کشورمان

موافقت کرده است تا به موازات رشد صنعت هسته ای
مواد لازم را برای تأمین نیازمندی هایمان داشته باشیم. وی همچنین درباره طرح موضوع بازطراحی رآکتور اراک و اختلاف نظر با
چینی ها در این باره در نشست اخیر کمیسیون برجام گفت: معمولاً در نشست کمیسیون همه موضوعات مطرح و بررسی می
شود و در این باره نیز گزارشی از جانب هیات ایرانی و چینی ارائه شد. همه مسائل ما و چینیها حل شده و فقط یک مساله

باقی مانده که مربوط به قیمت است. تلقی ما این است که قیمت مطرح شده چینی ها در مقایسه با استانداردهای بین المللی
با توجه به اینکه در آغاز کار قرار داریم قیمت بالا ست. شاید طرف چینی فکر میکند که این فقط موضوعی اقتصادی نیست و
میتواند سیاسی هم باشد به همین علت قیمت ارائه شده تا حدی بالاتر از نرخ های متعارف است. در مذاکراتی که اخیرا انجام
دادیم چینیها تا حد زیادی انعطاف نشان دادند؛ اگرچه هنوز برای ما کافی نیست. با این حال مذاکره درباره قیمت، کار
بازطراحی رآکتور اراک را به تأخیر نمیاندازد زیرا ما به موازات این کار طراحی را پیش می بریم و بخش عمده طراحی با اقدام
متخصصان ایرانی اجرا می شود و نیازی به طرف چینی نداریم. آن بخشی که چینیها باید انجام دهند مرور طراحیهاست که
به محض آنکه به پایان برسد آن سند هم آماده میشود که مبنای محاسبات و پرداختها را مشخص میکند و ما تا آخرین

لحظه در تلاشیم که قیمتها را کاهش دهیم.
وی همچنین با اشاره به اقدامات کارشناسان این سازمان به ویژه امضای توافق همکاری با کشورهای مختلف در زمینه هستهای
را گشایش در عرصه بینالمللی دانست و از برقراری تعامل بسیار خوب با کشورهای صاحب این فناوری در چارچوب منافع
کشورمان خبر داد. معاون سازمان انرژی اتمی همچنین با اشاره به نزدیک شدن به عضویت کشورمان در پروژه ایتر گفت: این
الله هاشمی بابت درگذشت آیت  آقای صالحی  به  ایتر  نهایی رسیده است و در پیام تسلیت مدیرکل  به مراحل  موضوع 
رفسنجانی ابراز امیدواری شده است که به زودی شاهد امضای قرارداد نهایی در این خصوص باشیم که این تحولی بسیار مهم در

صنعت هسته ای کشورمان محسوب میشود.
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